
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for grøn trepart

Dato: 23. januar 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

B 18
Forslag til folketingsbeslutning om at give kommunerne bemyndigelse til ud fra en hel
hedsvurdering at kunne afslå ansøgninger om udvidelse af husdyrproduktion.
Af Søren Egge Rasmussen (EL) m.fl.

Spørgsmål 14
Vil ministeren redegøre for, hvor stor en andel af de store svinebedrifter, der aktuelt ligger 
indenfor de områder, der er udpeget til store husdyrbrug i kommuneplanerne? Herunder 
bedes ministeren også redegøre for, i hvilken grad der er tale om en udvikling, der går 
i retning af, at flere store svinebedrifter ligger indenfor (og ikke udenfor) de udpegede 
områder, siden områderne for store husdyrbrug blev udpeget i kommunalplanerne? Der 
henvises til ministerens svar på spørgsmål 5 til B 18, hvor ministeren skriver ”Udviklingen 
er samtidig gået i retning af, at husdyrbrugene i stigende grad etableres hensigtsmæssigt 
i forhold til omgivelserne.”

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på soren.egge.rasmussen@ft.dk og til 
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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Offentligt
B 18 - Spørgsmål 14
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